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Svar på spørsmål om tilfluktsrom 
 
Olav Kvinge (Høgre) har bedt om at fylkesrådmannen svarar på følgjande spørsmål om tilfluktsrom som 
fylkeskommunen har ansvar for: 
 
1. 
 Hvor mange tilfluktsrom har HFK ansvaret for?  
 Hva er kapasiteten på disse?  
 Hvor ligger disse?  
 
2.  
 Er det gjort noen kartlegging av status på tilfluktsrommene totalt i Hordaland?  
 Hvordan er tilstanden på disse rommene?  
 Det er et faktum at de færreste nå gjør sin verneplikt (som altså er militær). Det betyr at det er færre 
som er stridende i et krigsscenario og at flere må ha beskyttelse. Er det tatt høyde for dette?  
 Er det planer for klargjøring?  
 Klarer man å tilfredsstille kravet om at de skal være klare innen 72 timer?  
 
 
 Svar på spørsmåla under punkt 1 
Pr. i dag har vi ikkje oversikt over kor mange tilfluktsrom HFK har ansvaret for og kapasiteten på desse, 
men Eigedomsavdelinga har nyleg starta ei kartlegging av dette. Plasseringa av tilfluktsromma vil inngå i 
denne kartlegginga. 
 
Svar på spørsmåla under punkt 2 
Kartlegginga som no vert gjennomført vil gje svar på status/teknisk funksjon for tilfluktsromma.  
 
Vi har ikkje full oversikt over tilstanden på desse romma, men vi har sett over mange av dei. Nokre vert 
nytta som treningsrom, andre som snikkarbu, nokre til undervisning og nokre vert nytta av skulane som 
lager. Desse obervasjonane, saman med observasjonar av kvaliteten på tekniske installasjonar, er 
bakgrunnen for at vi har starta kartlegging av tilstanden på tilfluktsromma. 
 
Det er Sivilforsvaret som avgjer talet på tilfluktsrom og kapasitet. Våre tilfluktsrom er ikkje offentlege, og 
privatpersonar rundt i nabolaget skal derfor ikkje bruke våre rom. Dei er meint for tilsette og elevar ved 
skulen dersom dei er på skulen ved ei mobilisering. Vi er ikkje kjent med om kapasiteten er tilstrekkeleg for 
dei skulane dei skal betene. 



Side 2/2

 
Når det gjeld planar for klargjering, er det brukarane (skulane) som har ansvaret. Eigedomsavdelinga har 
ikkje registrert at det finst slike planar. 
 
Ut frå den bruken vi ser på skulane, så vil brukarane i mange tilfelle ikkje kunne klare å tømme 
tilfluktsromma på 72 timar. Dette vil verte følgt opp som ein konsekvens av den pågåande kartlegginga. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


